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Referat af generalforsamling i Skiveegnens Lærerforening den 7. marts 2024 
 
                      

                                Referat: 

 

- Velkomst ved formand Jesper Jeppesen, dernæst fællessang: (”Der går gennem 

tiden ….”  På klaver: Mette Holm, Durup. 

 

Ad 1) Valg af dirigent, herunder stemmetællere 

- 10 stemmetællere valgt: 

• Jeppe Sørensen 

• Lene Bundgaard 

• Heine Munkholm 

• Thomas Møller 

• Leif Krøgh 

• Jesper Nørgaard 

• Brian Svinth 

• Gitte Olesen 

• Thomas Mikkelsen 

• Michael Corydon-Mouridsen 

- Leif Primdal valgt som dirigent.  Generalforsamlingen lovligt varslet og dermed 

beslutningsdygtig. 
 

Ad 2) Forretningsorden 

- Forretningsorden vedtaget 
 

Ad 3) Beretning 

-    Formandens beretning omhandlende bl.a.: 

• Indledning 

• Skive Kommunes byråd – midtvejsstatus 

• OK24 

• Folkeskolen på landsplan 

• Råd til velfærd 

• Samfundssporet 

• Børn af vor tid 

• Hvad bringer fremtiden? 

• AI – Artificial Intelligence(kunstig intelligens) 

• TR/AMR/medlemsopbakning 

• Afrunding 

 

Generalforsamlingens behandling af formandens beretning: 

 

• Medlem: 

Så gerne et lignende projekt, som AKT-uddannelse startet op igen.  

• Medlem: 
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Tak til formanden for at han i sin beretning omtaler småskoleproblematikken. 

Vigtigt at forholde sig til forældre, lærere og børn, som ikke får en afklaring. 

• Medlem: 

Har ønske om at der bliver presset på for klare udmeldinger fra politikerne. Hårdt 

at skulle forsvare sig hele tiden. 

• Medlem: 

Kommunalbestyrelsen ser en besparelse i forhold til det faldende børnetal. Der 

skal ordentlighed og visioner til. Folkeskolen skal prioriteres. 

• Formand: 

Jeg er enig i det I siger. Vi har stået fast på at efteruddannelse ikke skulle betales 

af os. Vi er ideologisk set imod at OK-midler bruges på efteruddannelse. KS har 

skrevet til politikerne, og bedt dem om at skabe ro på skolestrukturområdet. Hjerk-

Harre metoden er ikke ok. Politikerne har ikke en klar linje at følge. 

• Medlem: 

OK-resultatet på de 8,8%, hvorledes udmøntes de? Hvad med fastholdelse af de 

nyansatte? 

• Medlem: 

De kommende lønstigninger – Hvordan finansieres de? 

• Medlem: 

Hvordan er det med optjening af ekstra frihed? 

• Medlem: 

Trepartsforhandlinger, FH og fremtid? Hvor står vi? 

• Formand: 

OKs 8,8%. Heraf kommer 1,7% fra reguleringsordningen. Fordel ved OK24 er 

tidlig lønstigning i perioden og længden på 2 år. Nogle kalder forliget for OK24+, 

fordi der holdes en dør åben for en ekstra forhandling i forløbet. Fastholdelse af 

nyansatte, vi så gerne en startordning, men KL vil ikke være med. Ligeledes er 

senioraftaler et no-go. Penge til lønstigninger kommer ud til kommunerne. 

Frihedsgrader – ret til 15 dg i sammenhæng. Kræver opsparing. 8 dg råder man 

selv over, de resterende 7 dg styrer leder. trepartsforhandlinger – der nogle der på 

forhånd har fået store lønstigninger. Fordelen ved FH er bl.a. størrelsen – men det 

kan nogle gange være svært at se fordelene. Tror fællesskabet fortsætter. 

• Medlem: 

Vil gerne adressere problematik med vold mod ansatte. Ser børn forandre sig – det 

bliver mere voldsomt. Møder handlingslammede ledere, som skal stå i spidsen for 

et godt arbejdsmiljø.  

• Formand: 

Det er helt rigtigt. Der skal være et ordentligt arbejdsmiljø. Ting går tabt, 

manglende handlemuligheder, og skoleleder står med aben,  

• Medlem: 

Streaming og optagelser i skolen. Ønsker opdatering på området.  

• Birgitte, næstformand: 

Vi har været i kontakt med hovedforeningen, lovgivningsmæssigt er det svært, og 

vi kan ikke her gå ind i den enkelte sag, Problematikken bringes i Fælles-MED. 

Langt og sejt træk. Lokal-MED bør lave retningslinjer. 

• Medlem: 

Nu og her er det vigtigt, at få lavet retningslinjer lokalt.  
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• Medlem: 

Mit skrækscenarie er Deep fake, falske videoer med usandt indhold. I forbindelse 

med proces vedr. skolestruktur, løb medier rundt i tide og utide og tog billeder. 

Simpelthen uanstændigt overfor børn og voksne. 

• Medlem: 

Visioner for skolen? Hvor lang tid skal skolestrukturen stå hen i det uvisse? Hvad 

kan skolen tilbyde? Hvem styrer reelt skolen: Forældre?, Forvaltning?, Skolen 

selv? 

• Formand: 

Fotograf i skolegården, helt håbløst. Er påtalt. Har et ønske om at være på forkant 

med AI, for hvor ender det? Skolestruktur – hvad har vi af muligheder og hvad 

gælder?. Det skal være samme regler for alle. Den rigtige hjælp til alle elever. 

Elevnedgang er et reelt problem. Pt. går 90% af den mistede ressourcetildeling 

tilbage til skolerne. Skolestruktur tages sikkert op igen. 

 

Formandens beretning enstemmigt godkendt 

 

Ad 4) Regnskab: 

- Fremlæggelse af regnskab v. Grith Bidstrup: 

-  

Regnskab enstemmigt godkendt 

 

Særlig Fond regnskab enstemmigt godkendt 

 

Ad 5) Punkt udgår. Ingen indkomne forslag.  

 

Ad6) Vedtægtsændringer 

  

 Ændringer vedtaget 

 

Ad 7) Fastsættelse af ydelser/frikøb til kredsstyrelse og administrative 

medarbejdere 

• Fremlæggelse af ydelsesforslag ved formand Jesper Jeppesen: 

 

Forslag vedtaget 

 

Ad 8) Budget og fastsættelse af kontingent 

• Gennemgang v. formand 

 

Kontingent godkendt 

 

 Ad 9) Valg af formand og næstformand 

• Jesper Jeppesen valgt som formand og delegeret 

• Birgitte Sand valgt som næstformand og delegeret 

 

Valg af 2 kredsstyrelsesmedlemmer: 

• Grith Bidstrup valgt og er 1. suppleant til posten som delegeret  

• Søren Østrup valgt og er 2. suppleant til posten som delegeret  



GF d. 7/3-24 

4 
 

 

Valg af 3 kredsstyrelsessuppleanter 

• 1. suppleant Jesper Nørgaard  

• 2. suppleant Thomas Mikkelsen  

• 3. suppleant Brian Svinth  

•  

Valg af kritiske revisorer 

• Brian Svinth valgt 

• Mikael Schultz valgt 

 

Valg af kritisk revisorsuppleant 

• Henrik Ørnstrand valgt 

 

Ad 10) evt. 

• Formand: 

Tak for fremmødet og opbakningen til KS-styrelsen. Husk at bruge TR og 

AMR. Endnu en gang tak.  

• Dirigent: 

Tak for god ro og orden. Godt med indlæg til foreningen. GF erklæres hermed 

for afsluttet. Kom godt hjem.  

 

 


